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1. Valg af dirigent og referent 

Bestyrelsen foreslår Annie Primdahl som dirigent og Christian Cavallius som referent. 

Vedtages af generalforsamlingen. 

 

2. Godkendelse af referat fra sidste generalforsamling 

Referatet ligger på hjemmesiden. Godkendes af generalforsamlingen. 

 

3. Formandens beretning, herunder beretning fra evt. udvalg 

Tre medlemmer af bestyrelsen fortsætter ikke. Stor tak til Rikke Bielefeldt, Kenneth 

Szkopek og Ilija Ban for deres indsats i bestyrelsesarbejdet. 

 
Traumeselskabet har i år stået for valg af Guildal-forelæser, og det er med stor glæde, 

at DOT har kunnet invitere Tim White fra Edinburgh, som har takket ja.  

 

Dato og emner for DOT’s årsmøde om børenfrakturer i 2024 præsenteres. Der er 
åbnet for tilmelding på hjemmesiden. Årsmødet bliver afholdt 5.-6. april 2024 på Vejle 

Fjord. 

 
DOT har i år været involveret i 2 nye KKR (Tromboseprofylakse ved ankelfrakturer, 

Behandling af ustabile ankelfrakturer hos patienter > 70 år) og en opdatering af en 5 

år gammel KKR (Behandling af forskudte stabile olecranonfrakturer (Mayo type II 
A+B) hos ældre patienter med lavt funktionsniveau). 

 

Årsmødet i 2023 om True Emergencies var velbesøgt. Flere gode foredrag om bl.a. 

krigskirurgi og skyderiet ved Fields set fra Rigshospitalets vagtholds side. Desuden 
godt indlæg fra Benedict Kjærgaard. Der er kommet god feedback fra deltagerne. 

 

Der er blevet afholdt Sixtus-møde med DOS og øvrige fagområder. 
Snitfladen med det akutmedicinske speciale blev diskuteret. DOS vurderer at det fore-

liggende forståelsespapir er OK, og at hospitalsledelserne styrer implementeringen. 

Klagesager om traumatologi kan vurderes af læger fra andre ortopædkirurgiske 

fagområder og i nogle tilfælde fra andre specialer. DOS opfordrede til selvjustits i 
fagområderne, og til at anvende mulighederne for at anke afgørelser, når det skønnes 

nødvendigt. 

DOS ønsker ikke at overtage NOMS, men mener det hører til hos SST. Hvis SST 
spørger DOS om landsdækkende skadestueinstruks, vil de anbefale NOMS. 

 

4. Behandling af Indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag. 

 

5. Fremlæggelse af regnskab og budget til godkendelse 

Aktuelt 161 medlemmer. Største udgift er årsmødet. Underskud på ca. 25.000 kr. og 
DOT ender med egenkapital på lige under 200.000 kr. 

Regnskab og forventet budget for 2024 godkendes af generalforsamlingen. 

 
6. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslår at hæve medlemskontingentet fra 300 kr. til 350 kr. Dette 

godkendes af generalforsamlingen. 
 



7. Valg af bestyrelse og to interne revisorer 

Otte bestyrelsesmedlemmer (Peter Toquer, Mette Rosenstand, Rasmus Elsøe, Peter 
Søndergaard, Morten Schultz Larsen, Ole Brink, Christian Cavallius og Anne Mette 

Stausholm) ønsker genvalg. Der har ikke været andre, der har stillet op til valg til 

bestyrelsen rettidigt. 
Generalforsamlingen genvælger de ovennævnte otte bestyrelsesmedlemmer. 

 

To har ønsket valg til bestyrelsen, men har henvendt sig for sent. Det drejer sig om 

Jens-Christian Beuke og Arvind von Keudell, der begge kort præsenterer sig selv. Der 
informeres om, at bestyrelsen konstituerer sig ved næstkommende bestyrelsesmøde, 

og kan vælge at supplere op med maksimalt 3 yderligere medlemmer. 

 
Der er valg til to interne revisorer. Funktionen præsenteres kort af Peter Søndergaard. 

Lars Hansen og Rikke Bielefeldt stiller op og vælges af generalforsamlingen. 

 
8. Eventuelt 

Bjarke Viberg: Hvorfor er det nødvendigt for at melde sit kandidatur til 

bestyrelsesvalg 1 uge før valget? 

Morten Schultz Larsen: Det fremgår af vedtægterne. Bestyrelsen vil fremsætte et 
ændringsforslag til næste generalforsamling. 

 

David Gøttsche: Hvorfor er det ikke SST, der betaler for NOMS i stedet for DOT? 

Annie Primdahl: DOS har ikke midler til det, men vil gerne bakke op om NOMS, hvis 

der kommer en henvendelse fra SST. 

Ilija Ban: NOMS er startet som et pioner-arbejde i DOT. Der har været meget få 

udgifter indtil nu. 
Ulrik Branner: Godt arbejde med NOMS. Skal cheflægerne ikke bare give deres OK? 

Rasmus Elsøe: For svært at implementere. 

Bjarke Viberg: Bør regionerne ikke betale? 

Ilija Ban: Er forsøgt. Produktet er godt, men ingen vil stå for det. 

Morten Schultz Larsen: Drift og vedligeholdelse er problemer. 

Ilija Ban: DOT ejer billederne til NOMS. Derfor har vi nu udgifter. 
Rasmus Elsøe: Kan ikke reklamefinansieres. 

Jeppe Barckman: Overvej brugerbetaling på eksempelvis 50kr. Det har virket andre 

steder. 

Morten Schultz Larsen: Bestyrelsen arbejder videre. 
 

DOT rejselegat 

Arnár Bjarnason modtager legatet på 10.000kr. efter foredrag om ophold på Tygerberg 
i Cape Town, Sydafrika. 

 

NOF og ACTA 

Søren Kold holder oplæg om NOFs og ACTAs historie og visioner for fremtiden. 

Medlemslandenes ortopædkirurgiske selskaber har givet håndslag på at satse mere på 

NOFs kongresser i fremtiden frem for EFORT. Der planlægges NOF-kongres (sammen 

med DOS) i København i 2026 

 

YODA-medlem i DOTs bestyrelsen 

Casper Grønbæk: YODA-bestyrelsen vil gerne indstille en af deres medlemmer til en 
bestyrelsespost i DOT. Eksempelvis har DOTs bestyrelse efter denne generalforsamling 

tre ledige poster. YODA har mange flere medlemmer og følgere på sociale medier. 

Frank Damborg: Ikke nødvendigt med YODA-post i bestyrelsen. Alle medlemmer af 
DOT kan frit stille op til bestyrelsen. 



Ilija Ban: Som YODA-medlem i en bestyrelse er det lettere at komme i gang med 

bestyrelsesarbejde. 
Per Gundtoft: YODA gør noget ud af, at finde det rigtige medlem. 

Bjarke Viberg: Fungerer godt i andre fagområder. 

Annie Primdahl: Forslag til næste generalforsamling God idé. 
David G. ønsker håndsoprækning: Er der nogen til generalforsamlingen, der er imod 

et YODA-medlem i bestyrelsen. Ingen er imod. 

Morten Schultz Larsen: Generalforsamlingen har pålagt bestyrelsen at arbejde videre 

med forslaget. 
 

Skal DOT fortsat bruge tid og energi på KKR? 

Der var ikke tid til at diskutere emnet. 


